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Greenport regio Boskoop is een  door het Rijk 
erkende Greenport, met als specialisatie 
boom- en sierteelt. In de loop van honderden 
jaren is in en rond Boskoop een volwaardig 
cluster van boom- en sierteeltactiviteiten 
ontstaan, bestaande uit kwekerijen, handels-
bedrijven, toeleveranciers en dienstverle-
ners. Een cluster dat continue in ontwikkeling 
is, doorlopend veranderingen initieert en 
ondergaat. Die veranderingen komen van de 
ondernemingen zelf of vanuit de omgeving. 
Denk hierbij bijvoorbeeld aan schaalvergro-
ting, bedrijfs- en gebiedsstructuur, bereik-
baarheid, duurzaamheid, waterbeschikbaar-
heid- en kwaliteit en arbeidsmarkt. 

Een deel van de bedrijfsontwikkelingen en 
het inspelen op de veranderende omstandig-
heden kunnen door de bedrijven zelf worden 
opgepakt. Er is  vaak samenwerking voor 
nodig. Dat kan onderlinge samenwerking 
zijn, dus tussen bedrijven, maar ook samen-
werking met andere partijen, zoals overhe-
den. In Greenport regio Boskoop zijn er 
daarom twee stichtingen die zich sterk 
maken voor een gezonde ontwikkeling van 
het boom- en sierteeltcluster. Dat is enerzijds 
de Stichting Belangenbehartiging Greenport 
Boskoop, waarin de ondernemingen in de  
Greenport samenwerken. 
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Twee stichtingen,
één Greenport
Met genoegen presenteren wij u het jaarverslag over 2022 van de beide stichtingen; Stich-
ting Greenport regio Boskoop en Stichting Belangenbehartiging Greenport Boskoop. Een 
jaar waarin we als bedrijfsleven en overheden gezamenlijk weer mooie stappen hebben 
gezet om een economisch sterke, duurzame en leefbare Greenport te kunnen blijven, 
ondanks de uitdagingen waar we voor staan. Wat houdt dit dan allemaal in, zult u zich 
wellicht afvragen.

‘Een jaar waarin we als 
bedrijfsleven en overheden

gezamenlijk weer mooie
stappen hebben gezet.’

En anderzijds is dat de stichting Greenport 
Regio Boskoop, waarin bedrijfsleven en 
regionale overheden samenwerken. 
Onder regionale overheden verstaan we de 
gemeenten Alphen aan den Rijn, Bodegra-
ven-Reeuwijk en Waddinxveen, het Hoog-
heemraadschap van Rijnland en de provincie 
Zuid-Holland. Twee stichtingen dus, voor één 
Greenport Boskoop. Beide werken gezamen-
lijk aan een ambitieus uitvoeringsprogram-
ma. Het uitvoeringsprogramma bestaat uit 
private activiteiten (bedrijfsleven), publieke 
activiteiten (overheden) en een combinatie 
hiervan (bedrijfsleven en overheden samen). 
Het onderzoeksproject naar ondergrondse 
waterberging, dat begin dit jaar is gestart, is 
hier een goed voorbeeld van! Een samenwer-
king van beide stichtingen, provincie, het 
waterschap en de ondernemers. 

In dit jaarverslag leest u wat dit voor
activiteiten zijn geweest en welke resultaten 
zijn geboekt voor onze regio. Inmiddels 
zitten we alweer in het tweede kwartaal van 
2023 en blijven doorgaan met onze inzet om 
de boom- en sierteeltsector in de volle 
breedte te versterken. Doet u mee?

Anouk Noordermeer
Voorzitter

Stichting Greenport Regio 
Boskoop

Michiel Gerritsen
Voorzitter

Stichting Belangenbehartiging 
Greenport Boskoop



Bijeenkomsten 
Wat hebben we met elkaar het afgelopen jaar weer 
genoten van de netwerkbijeenkomsten. Na een 
aantal coronajaren was het een feest elkaar weer 
fysiek te ontmoeten en te sparren met collegakwe-
kers. Dat was te merken. De bijeenkomsten werden 
met veel belangstelling bezocht. De minibeurs 
Duurzame Energie en de demodag Duurzame 
Onkruidbestrijding i.s.m. Delphy waren toch wel de 
hoogtepunten.

Floriade
10 januari 2022, de eerste schop ging de grond in 
op de From Boskoop kavel in Almere. De maanden 
daarna is ongelooflijk veel werk verzet door heel 
veel enthousiaste mensen en bedrijven. En met 
succes! Ons boomkwekerijgebied is voor de vele 
bezoekers goed op de kaart gezet. Het vakman-
schap, de kennis en ervaring van de generaties 
boomkwekers is een uniek verhaal wat we met trots 
hebben uitgedragen. De From Boskoop inzending 
kreeg veel waardering van bezoekers en haalde een 
hoge score bij de beoordeling door de internationa-
le jury.

Greenport Boskoop in 1 oogopslag

Calamiteitenroute geopend
Een uitzonderlijke situatie. Maandag 18 juli 2022 
werd de calamiteitenroute voor schoon water 
geopend. De wateraanvoer via Gouda wordt geslo-
ten vanwege te hoog zoutgehalte in de Hollandse 
IJssel en de alternatieve calamiteitenroute bij Bode-
graven wordt geopend. Een spannende tijd, blijft er 
genoeg gietwater van voldoende kwaliteit voor 
onze hoogwaardige teelten in de Greenport? Medio 
september kunnen we opgelucht concluderen, het 
is nét goedgegaan. 

Open Kwekerijdag
De kwekerijdag was in 2022 weer als vanouds, na 
twee coronajaren. Gezellig steppend, fietsend en 
wandelend brachten velen een bezoek aan de 
geopende kwekerijen. Dit keer zeven boomkweke-
rijen aan het Paddegat, de Compierekade en Burge-
meester Smitweg. Elk jaar weer een groot feest om 
de vele geïnteresseerden een kijkje te geven in een 
aantal prachtige kwekerijen in de Greenport. 

Kick-off Week van het Werk
Jim van Lint en Anouk Noordermeer openen de 
Week van het Werk. Een jaarlijks terugkerend 
evenement waarin werken de hele week centraal 
staat. Maar wel extra speciaal dat dit jaar de aftrap 
werd gegeven in de Greenport. Boskoop was deze 
hele week flink zichtbaar. Tijdens de Go4It maakten 
vele VMBO jongeren kennis met de groene sector 
en tijdens de banenmarkt was Boskoop Werkt 
aanwezig met de bekende vacaturewand. 

Beurzen samen
De twee beurzen Plantarium en GROEN-Direkt gaan 
als één beurs verder, PLANTARIUM|GROEN-Direkt. 
24 en 25 augustus 2022 was de eerste editie. Het 
grootste evenement voor de Europese tuinplanten 
retail. Een compleet aanbod en veel nieuwigheden. 
Mooi dat dit plaatsvindt in het hart van de ’s werelds 
meest complete boomkwekerijcluster, Greenport 
Boskoop. 
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Vervangend water kopen of 
verkopen? Kweker Antoon 
weet hoe het werkt
Wil je een sloot dempen of als waterbassin gebruiken? Dan moet je voor vervangend water 
zorgen, om het volume aan oppervlaktewater in stand te houden. In zo’n geval kan je een 
beroep doen op de Berging Rekening Courant (BRC), een voorraad compensatiewater die 
wordt beheerd door Greenport en Hoogheemraadschap van Rijnland. Kweker Antoon 
Rijnbeek (46) uit Boskoop maakt er gebruik van. 

Rijnbeek heeft zijn bedrijf aan het Reijers-
koop in Boskoop, een handelskwekerij met 
een breed sortiment sierheesters. Ruim 4 
hectare productiegebied met zowel volle 
grond als potcultuur. 
Zo’n 25 jaar geleden moest hij een waterbas-
sin aanleggen, maar kon de ruimte daarvoor 
eigenlijk niet missen. Rijnbeek besloot tot 
een andere oplossing. Wijzend naar een 
brede sloot op zijn terrein: ,,Deze sloot 
tussen twee percelen is mijn eigendom. Ik 
heb ervoor gekozen om deze sloot als bassin 
te gebruiken. Daarbij onttrok ik de sloot aan 
het algemene oppervlaktewater, dus heb ik 
vervangend water gekocht via de BRC.”
Het ging destijds om 3600 m2 water, vertelt 
de kweker. ,,Via de Greenport heb ik water 
gekocht in de polder waar ook mijn bedrijf is 
gevestigd, dat is de Gouwepolder. Daar is 
nieuw water aangelegd. De precieze locatie 
weet ik niet, maar dat maakt ook niet uit. Het 
gaat erom dat ik het water heb gecompen-
seerd.”

Momenteel speelt er op zijn bedrijf weer een 
kwestie rond water, want Rijnbeek moet 
voldoen aan extra brede bufferzones. ,,Het 
gaat om een brede sloot, ruim 11 meter 
breed, tussen het land van mij en mijn buur-
man. We zijn samen voor de helft eigenaar. 
Bij een dergelijke brede sloot gelden de 
nieuwe regels voor bufferzones: niet meer 1 
meter maar 3 meter vrijhouden aan beide 
kanten van de sloot. Dat is veel productie-
ruimte die ik dan niet meer kan gebruiken.”
De bufferzones dienen om te zorgen dat 
restanten gewasbeschermingsmiddelen en 
meststoffen niet in het oppervlaktewater 
terechtkomen. Daar heeft de kweker best 
begrip voor, al zorgt het ook voor dilemma’s. 
,,Wat ga ik doen? Ik kan de productieruimte 
eigenlijk niet missen. Mogelijk kan ik mijn 
wateropslag vergroten en gebruik maken van 
de BRC. Ik ben momenteel in overleg met de 
Greenport over de mogelijkheden en ik hoop 
dat we samen tot een mooie oplossing 
komen.”

Berging Rekening Courant, wat is dat?
Stichting Belangenbehartiging Greenport Boskoop (SBGB) heeft samen met het 
Hoogheemraadschap van Rijnland een gezamenlijke Berging Rekening Courant (BRC). 
Op deze BRC staan de polders uit Greenport Boskoop en omgeving waarin SBGB water 
aankoopt en verkoopt. Dit is nodig in situaties waarbij water gecompenseerd moet 
worden. Bij aanvragen voor slootdempingen en andere onttrekkingen aan het 
oppervlaktewater, wordt in overleg met Rijnland getoetst of het benodigde compensa-
tiewater aangekocht kan worden voor de aanvraag. 

Ook bij toename van verharding op de kwekerij geldt een compensatieplicht. In dit 
geval van 15 procent van het totaal aantal m2 toename verharding. Dit kan op het eigen 
terrein worden gecompenseerd, maar hiervoor kan ook water worden ingekocht bij 
SBGB. Tevens worden er regelmatig waterpartijen te koop aangeboden aan SBGB. 
Het Hoogheemraadschap controleert het aantal m2 en SBGB kan na overeenstemming 
met de aanbieder kiezen om dit water in te kopen en aan de BRC toe te voegen.
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De grenzen van ons watergeefsysteem
,,Afgelopen jaren is er al flink gewerkt aan de 
bergingscapaciteit”, zegt Henk van der Smit, 
waterexpert van SBGB. In de Gouwepolder 
aan de Henegouwerweg is een extra nood-
berging van 8 ha land aangelegd. Naast de 
berging bij Captein van 4 ha. ,,Om minder 
kwetsbaar te zijn tijdens hevige buien is het 
zaak deze bergingscapaciteit verder te 
vergroten. Dit vraagt ruimte en hieraan zijn 
duidelijk grenzen in onze Greenport. Onder-
grondse wateropslag kan voor een deel een 
goede oplossing zijn.”
Ook op de kwaliteit hebben we afgelopen 
zomer sterk de grenzen van ons watersy-
steem gezien. Met lange droge zomers, die 
zich steeds frequenter voordoen, is er risico 
op watertekort en water met een hoger 
zoutgehalte. Dit komt door een lage water-
stand op de rivieren waardoor verzilting van 

,,Voldoende en kwalitatief goed water is geen 
vanzelfsprekendheid meer. Zelfs niet in 
waterrijk Boskoop.” Waldo von Faber hoog-
heemraad van Rijnland legt tijdens de 
opening van het onderzoeksproject Onder
grondse waterberging uit hoe nijpend de 
situatie in de zomer van 2022 is geweest. ,,We 
zitten in het laagste punt van Europa waar al 
het water naar toestroomt. En toch hebben 
we afgelopen zomer de vraag gesteld ‘Van 
wie is het water? En naar wie gaat het toe?’ 
Het is niet vanzelfsprekend meer dat we altijd 
voldoende goed water hebben. Zelfs niet in 
Boskoop.

Voldoende én goed gietwater: een must voor 
het telen van topkwaliteit planten. Maar ook 
het snel afvoeren van overtollig water bij 
hoosbuien is erg belangrijk. We staan voor 
uitdagingen voor een toekomstbestendig 
watersysteem op zowel kwantiteit als kwali-
teit. Met de hevige regenval die we afgelopen 
jaren hebben meegemaakt valt er op sommi-
ge plekken 150 mm per dag. Onze polders 
kunnen echter maar 100 mm per dag aan. Dit 
is bij een maximale aanleg- en onderhouds-
hoogte van 35 cm. Ontzettend belangrijk dus 
dat kwekers hun perceel op hoogte houden.

Water
Greenport Regio Boskoop is een waterrijk gebied en een belangrijke boomteeltregio voor 
de teelt van topkwaliteit planten. Het zorgen voor ‘droge voeten’, gezond water en 
voldoende water voor nu en in de toekomst blijft een grote uitdaging. Daarom werken 
Stichting Belangenbehartiging Greenport Boskoop en Hoogheemraadschap van Rijnland 
nauw samen aan een klimaatbestendige Greenport met schoon en genoeg water. 

‘Het is belangrijk dat we gaan werken
aan zelfvoorzienendheid.’

de Hollandse IJssel ontstaat en het water bij 
het inlaatpunt in Gouda steeds zouter wordt. 
Om over meer zoet water te beschikken in 
droge tijden is de KWA (Klimaatbestendige 
Water Aanvoer) bedacht. Een belangrijke 
aanvoerroute van zoetwater uit het Amster-
dam-Rijnkanaal en de Lek via de Lopiker-
waard en Krimpenerwaard. Maar ook dit 
kent zijn grenzen. In de zomer van 2022 is het 
nét goed gegaan. Maar dit is zeker geen 
garantie voor de komende jaren. 
Integendeel.

Meerdere calamiteitenbergingen verspreid in de 
Greenport vangen water op als het water in de 
polder stijgt. Daarna wordt het weer afgevoerd 
naar de Gouwe. Dit voorkomt ondergelopen 
kwekerijen en drijvende planten bij veel neerslag.

De grenzen van een
maakbaar watersysteem
De afgelopen jaren hebben we met elkaar, belangenbehartiging, ondernemers, politiek en 
waterschappen, hard gewerkt aan een goed watersysteem in de Greenport. En veel 
bereikt! Maar de klimaatsverandering is merkbaar, ook in Greenport Boskoop. We lopen 
tegen de grenzen aan van een maakbaar watersysteem.

‘Calamiteitenberging en compensatiewater 
met drijvende zonnepanelen bij C.J. Captein

Werken aan zelfvoorzienendheid
,,Het is net goed gegaan”, zegt Van der Smit. 
,,Maar het laat zien hoe belangrijk het is dat 
kwekers zich minder afhankelijk maken van 
oppervlaktewater en gaan werken aan 
zelfvoorzienendheid.” Een groter waterbas-
sin of natuurlijke buffersloot bijvoorbeeld. De 
huidige capaciteit van de opvang is bij veel 
kwekerijen nog afgestemd op de wettelijke 
verplichting om te recirculeren namelijk 1200 
m3 per ha. Deze capaciteit is echter destijds 
bepaald op basis van ‘normale’ regenval. Met 
het veranderde klimaat is deze capaciteit 
onvoldoende. Dit kost echter ruimte wat voor 
veel bedrijven een knelpunt is. Ondergrond-
se wateropslag zou daarin wellicht een oplos-
sing kunnen bieden. Daarom is SBGB samen 
met een aantal ondernemers uit het gebied 
met adviesbureau Acacia Water een onder-
zoek hiernaar gestart. Dit onderzoek kan 
plaatsvinden dankzij een bijdrage van over-
heden, LTO en Hagelunie.
Wat kunnen kwekers volgens Van der Smit 
nog meer zelf doen om minder kwetsbaar te 
zijn en hun afhankelijkheid van oppervlakte-
water te verkleinen? ,,Ga je een nieuw contai-
nerveld aanleggen, denk dan goed na over de 
aanleghoogte. Ga niet meer uit van de 35cm, 

maar probeer op overhoogte aan te leggen 
zodat planten ook bij hevige regenval droge 
wortels houden. Voor sommige bedrijven 
kan het ook een keuze zijn om over te scha-
kelen naar een meer klimaatbestendig assor-
timent.” Het Landbouwportaal van Rijnland 
biedt ondernemers de mogelijkheid om 
samen met een coach te sparren over 
verschillende zaken op het gebied van 
waterkwaliteit. Zie voor meer informatie 
hierover op pagina 14.

Visie op water
In 2023 wordt door SBGB een Visie op Water 
opgesteld voor onze Greenport met een 
bijbehorend actieprogramma. 
Met het uitgeven van dit jaarverslag is
deze visie inmiddels in te zien op de
website van de Greenport 
https://greenportboskoop.nl/nieuws/
visie-op-water-ter-inzage/. 

Calamiteitenberging en compensatiewater met 
drijvende zonnepanelen bij C.J. Captein.
Meerdere calamiteitenbergingen verspreid in de 
Greenport vangen water op als het water in de 
polder stijgt. Daarna wordt het weer afgevoerd 
naar de Gouwe. Dit voorkomt ondergelopen 
kwekerijen en drijvende planten bij veel neerslag.

Vakgemaal De Wijk in de Reeuwijkse Tempel.
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De grenzen van ons watergeefsysteem
,,Afgelopen jaren is er al flink gewerkt aan de 
bergingscapaciteit”, zegt Henk van der Smit, 
waterexpert van SBGB. In de Gouwepolder 
aan de Henegouwerweg is een extra nood-
berging van 8 ha land aangelegd. Naast de 
berging bij Captein van 4 ha. ,,Om minder 
kwetsbaar te zijn tijdens hevige buien is het 
zaak deze bergingscapaciteit verder te 
vergroten. Dit vraagt ruimte en hieraan zijn 
duidelijk grenzen in onze Greenport. Onder-
grondse wateropslag kan voor een deel een 
goede oplossing zijn.”
Ook op de kwaliteit hebben we afgelopen 
zomer sterk de grenzen van ons watersy-
steem gezien. Met lange droge zomers, die 
zich steeds frequenter voordoen, is er risico 
op watertekort en water met een hoger 
zoutgehalte. Dit komt door een lage water-
stand op de rivieren waardoor verzilting van 

,,Voldoende en kwalitatief goed water is geen 
vanzelfsprekendheid meer. Zelfs niet in 
waterrijk Boskoop.” Waldo von Faber hoog-
heemraad van Rijnland legt tijdens de 
opening van het onderzoeksproject Onder
grondse waterberging uit hoe nijpend de 
situatie in de zomer van 2022 is geweest. ,,We 
zitten in het laagste punt van Europa waar al 
het water naar toestroomt. En toch hebben 
we afgelopen zomer de vraag gesteld ‘Van 
wie is het water? En naar wie gaat het toe?’ 
Het is niet vanzelfsprekend meer dat we altijd 
voldoende goed water hebben. Zelfs niet in 
Boskoop.

Voldoende én goed gietwater: een must voor 
het telen van topkwaliteit planten. Maar ook 
het snel afvoeren van overtollig water bij 
hoosbuien is erg belangrijk. We staan voor 
uitdagingen voor een toekomstbestendig 
watersysteem op zowel kwantiteit als kwali-
teit. Met de hevige regenval die we afgelopen 
jaren hebben meegemaakt valt er op sommi-
ge plekken 150 mm per dag. Onze polders 
kunnen echter maar 100 mm per dag aan. Dit 
is bij een maximale aanleg- en onderhouds-
hoogte van 35 cm. Ontzettend belangrijk dus 
dat kwekers hun perceel op hoogte houden.

de Hollandse IJssel ontstaat en het water bij 
het inlaatpunt in Gouda steeds zouter wordt. 
Om over meer zoet water te beschikken in 
droge tijden is de KWA (Klimaatbestendige 
Water Aanvoer) bedacht. Een belangrijke 
aanvoerroute van zoetwater uit het Amster-
dam-Rijnkanaal en de Lek via de Lopiker-
waard en Krimpenerwaard. Maar ook dit 
kent zijn grenzen. In de zomer van 2022 is het 
nét goed gegaan. Maar dit is zeker geen 
garantie voor de komende jaren. 
Integendeel.

Bijeenkomsten

Demodag Duurzame Onkruidbestrijding

Excursie Bremmer boomkwekerijen met thema Water

Minibeurs Duurzame Energie

Netwerklunch veenvrij telen

Spuitlicentiebijeenkomst bij Lendert de Vos

Bijeenkomst verlengen spuitlicentie bij Vitelia Agrocultuur

Werken aan zelfvoorzienendheid
,,Het is net goed gegaan”, zegt Van der Smit. 
,,Maar het laat zien hoe belangrijk het is dat 
kwekers zich minder afhankelijk maken van 
oppervlaktewater en gaan werken aan 
zelfvoorzienendheid.” Een groter waterbas-
sin of natuurlijke buffersloot bijvoorbeeld. De 
huidige capaciteit van de opvang is bij veel 
kwekerijen nog afgestemd op de wettelijke 
verplichting om te recirculeren namelijk 1200 
m3 per ha. Deze capaciteit is echter destijds 
bepaald op basis van ‘normale’ regenval. Met 
het veranderde klimaat is deze capaciteit 
onvoldoende. Dit kost echter ruimte wat voor 
veel bedrijven een knelpunt is. Ondergrond-
se wateropslag zou daarin wellicht een oplos-
sing kunnen bieden. Daarom is SBGB samen 
met een aantal ondernemers uit het gebied 
met adviesbureau Acacia Water een onder-
zoek hiernaar gestart. Dit onderzoek kan 
plaatsvinden dankzij een bijdrage van over-
heden, LTO en Hagelunie.
Wat kunnen kwekers volgens Van der Smit 
nog meer zelf doen om minder kwetsbaar te 
zijn en hun afhankelijkheid van oppervlakte-
water te verkleinen? ,,Ga je een nieuw contai-
nerveld aanleggen, denk dan goed na over de 
aanleghoogte. Ga niet meer uit van de 35cm, 

maar probeer op overhoogte aan te leggen 
zodat planten ook bij hevige regenval droge 
wortels houden. Voor sommige bedrijven 
kan het ook een keuze zijn om over te scha-
kelen naar een meer klimaatbestendig assor-
timent.” Het Landbouwportaal van Rijnland 
biedt ondernemers de mogelijkheid om 
samen met een coach te sparren over 
verschillende zaken op het gebied van 
waterkwaliteit. Zie voor meer informatie 
hierover op pagina 14.

Visie op water
In 2023 wordt door SBGB een Visie op Water 
opgesteld voor onze Greenport met een 
bijbehorend actieprogramma. 
Met het uitgeven van dit jaarverslag is
deze visie inmiddels in te zien op de
website van de Greenport 
https://greenportboskoop.nl/nieuws/
visie-op-water-ter-inzage/. 

Henk van der Smit en Manouk Sloothaak. 
SBGB en Hoogheemraadschap van Rijnland 
werken nauw samen aan een klimaatbestendige 
Greenport met schoon en genoeg water. 
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‘Doel is niet 
‘veen vervangen’, 
maar de milieuimpact
van substraat verminderen.’
Han de Groot 

naar iedereen: de producenten, retail en 
consumenten.”

Andere manier van telen 
Dat dit een verandering met impact is voor 
kwekers, dat is zonder twijfel. Veen heeft 
unieke eigenschappen met een bufferend 
vermogen. Substraat met andere grondstof-
fen vraagt een andere manier van telen. 
Schipper legt uit: ,,Je moet er bovenop zitten. 
Als je bijvoorbeeld gewend bent veel sloot-
water te gebruiken als gietwater, dan zul je 
goed moeten kijken naar de pH. De omstan-
digheden in alternatieve substraten zullen 
meer variëren. De buffercapaciteit voor 
voeding, vocht en pH wordt kleiner. Met 
elkaar zullen we meer moeten leren en 
kennis ontwikkelen. Teeltmanagers en teelt-
medewerkers nieuwe kennis laten opdoen”, 
Schipper adviseert om daar nú al mee aan de 
slag te gaan. 

Klimaat, duurzaamheid & plantgezondheid
Er liggen veel uitdagingen op dit thema. Duurzaam telen met minder gewasbescher-
mingsmiddelen, terugdringen van emissies in het oppervlakte water, gezonde bodem en 
milieu-impact van substraat verminderen. Telen op hernieuwbare grondstoffen stond 
regelmatig op de agenda van bijeenkomsten in 2022.

Convenant Milieu-impact 
potgrond en substraten
Het stond in 2022 regelmatig op de agenda: telen op hernieuwbare grondstoffen. 
Tijdens diverse spuitlicentiebijeenkomsten en open dagen kwam het aan bod. Ook 
een netwerklunch van Stichting Greenport samen met Delphy werd er aan gewijd. 
Inmiddels is ook het Convenant Milieu-impact potgrond en substraten getekend. Hoe-
veel tijd is er om te schakelen en welke hobbels moeten er nog genomen worden?

De discussie kwam flink op gang met de 
presentatie van Han de Groot, directeur 
Vereniging Potgrond- en Substraatfabrikan-
ten Nederland, tijdens de netwerklunch op 
23 september 2022. De één vraagt zich af of 
de ambities niet groter mogen en de ander is 
van mening dat helemaal zonder veen onmo-
gelijk is. In 2050 is de substraat volledig duur-
zaam en bestaat het voor 90% uit hernieuw-
bare grondstoffen. De stip op de horizon is 
gezet. ,,Het gaat die kant op en we gaan die 
ambitie met elkaar waar maken.” zegt de 
Groot. ,,Maar dat gaat niet vanzelf”, voegt hij 
daar onmiddellijk aan toe. ,,Welke stappen 

moeten we nog zetten en welke uitdagingen 
liggen er?”
,,Het ei van Columbus hebben we nog niet 
gevonden”, zegt De Groot. ,,De perfecte 
hernieuwbare grondstof van voldoende 
volumes en voldoende kwaliteit. Dat is een 
grote uitdaging.” Arie Schipper, adviseur van 
Delphy beaamt dit: ,,De problematiek van dit 
moment is dat er te weinig alternatieve 
gecertificeerde grondstoffen zijn. We zijn al in 
staat om een plant te kweken op substraat 
zonder veen, maar er zijn gewoon niet 
voldoende volumes van kokos, bark, 
houtvezel en compost.”

Zelf de regie nemen
De Groot pleit voor zorgvuldigheid in het 
proces. ,,Doel is niet ‘veen vervangen’, maar 
de milieuimpact van substraat verminderen. 
Dit moet heel zorgvuldig gaan. We moeten 
echt kunnen meten dat de milieuimpact 
afneemt van een vervangende grondstof, het 
moet in voldoende volumes beschikbaar zijn 
én het moet veilig zijn. Fytosanitaire risico’s 
moeten worden vermeden. We moeten 
daarom ook niet sneller willen dan verant-
woord kan.” De Groot is daarom ook enthou-
siast over het convenant. ,,Door het conve-
nant, wat met partijen breed in de keten is 
ondertekend, nemen we zelf de regie. In 
omliggende landen wordt met jaloezie geke-
ken. Het overkómt de ketenpartijen daar. Het 
convenant moet helpen om realisme in ambi-
ties en planning te krijgen. Er is nog veel 
onderzoek nodig. En het is een middel om 
breed het echte verhaal te kunnen vertellen 

Proeven onderzoekslocatie Delphy worden tijdens de netwerklunch getoond

Netwerklunch op onderzoekslocatie Delphy
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Leading lady Ria de Jong op 
het Stibosplein met links Jos 
de Jong en rechts 
Jan-Willem Rotteveel en 
Peter Willemsen

Foto rechts: Stibosplein

Perennial Power vergroent het Stibosplein, zie pagina 23.

Blij met vernieuwd Stibosplein: 
‘Ideaal distributiepunt’
Populair bij kwekers en exporteurs in Nederland en België: het Stibosplein van 
Greenport Boskoop. Een dynamische landelijke hub voor uitwisseling van planten, 
met een ijzersterke formule. Gebruikers zijn zeer tevreden, mede dankzij ‘leading 
lady’ Ria de Jong.

Dinsdagochtend op het Stibosplein: 
vrachtwagens rijden af en aan. Allemaal 
bedrijven die planten komen afzetten en 
ophalen. Toen de oude hub uit z’n jasje groei-
de, werd een stukje verderop een nieuwe 
plek gevonden. Op dit nieuwe Stibosplein, 
ruim 7000 vierkante meter, is meteen een 
kantoor voor de Greenport neergezet. 

,,Het is een fijne plek”, vindt Greenport- 
medewerkster Ria de Jong (40). Ze houdt 
kantoor op het Stibosplein en is steun en 
toeverlaat van de bedrijven die er gebruik 
van maken. De Jong zorgt dat alles op het 
plein soepel verloopt, doet de administratie 
en is contactpersoon. Zo’n 60 bedrijven 
huren een vak op het Stibosplein, kwekers en 
exporteurs uit heel Nederland en België. 
Ze leveren planten voor andere huurders af 
en nemen planten voor henzelf mee terug. 

Een van de huurders is Heutinck Vaste 
Plantenkwekerij uit Borculo. Verkoop-
medewerkers Jos de Jong (62) en Peter 
Willemsen (51) zijn goed bekend met het 
plein. ,,Via het Stibosplein leveren wij aan 
zo’n 100 klanten”, vertelt Willemsen. ,,Het is 
voor ons een ideaal distributiepunt. 

Wekelijks gaan er drie volle vrachtwagens 
naar het plein. Onze afnemers in de 
Greenport Boskoop halen de planten hier 
weer op.”

Ook Jan-Willem Rotteveel (38) is zeer tevre-
den. Hij is mede-eigenaar van Gebr. Rotte-
veel uit Noordwijk, ook een vaste planten-
kwekerij. ,,De hub scheelt veel rijtijd en 
verkeersbewegingen”, zegt Rotteveel. ,,Het is 
veel efficiënter en geeft minder uitstoot. En 
het vergroot onze afzetmarkt.”

Ria de Jong vertelt dat de huurders via een 
enquête hun wensen konden aangeven voor 
het nieuwe Stibosplein, dat vorig jaar in 
gebruik is genomen. ,,We hoorden dat er 
behoefte was aan meer ruimte voor manoeu-
vreren met de vrachtwagens en meer plek 
om planten neer te zetten. Dat was op het 
oude plein echt krap. Ook werd gevraagd om 
kortere loopafstand en goede voorzieningen 
op het plein. Ik denk dat we in dit alles wel 
zijn geslaagd. 
Ik zie veel huurders regelmatig in het 
kantoor, waar ze even koffiedrinken en naar 
het toilet kunnen. En ik hoor goede berichten 
over het plein zelf.”

Jos de Jong beaamt dat: ,,We moesten even 
wennen aan schuin inparkeren, maar het 
werkt heel goed.”
Ze hebben niet alleen meegepraat, maar ook 
mede geïnvesteerd, vertellen de gebruikers. 
Jan-Willem Rotteveel spreekt over ‘veel 
vertrouwen’. ,,Als vaste kern hebben wij een 
gezamenlijk belang bij het Stibosplein. Het is 
belangrijk dat het goed functioneert.”

Peter Willemsen ziet ook meerwaarde in de 
ontmoetingsfactor van het plein. ,,Wekelijks 
kom je hier mensen van de andere bedrijven 
tegen. Dat zijn sociale contactmomentjes. 
Het geeft betrokkenheid en gevoel van 
medeverantwoordelijk zijn.”

Rotteveel vertelt dat de huurders, waaronder 
veel vaste plantenkwekers, goed samenwer-
ken. ,,Veel bedrijven doen mee met Perennial 
Power, een promotieclub voor vaste planten. 
Zelf ben ik voorzitter van deze club”, zegt de 
ondernemer. ,,Nadat het Productschap 
Tuinbouw en Plant Publicity Holland werden 
afgeschaft, hebben we besloten zelf onze 
promotie te gaan doen. 

Er is een stichting opgericht, waar bedrijven 
in deelnemen met als doel vaste planten te 
promoten. Als Perennial Power hebben wij 
planten gesponsord om het Stibosplein te 
vergroenen. Het laat zien hoe goed onze 
band is met de Greenport Boskoop.”  

‘Nieuw plein is fijne plek met goede voorzieningen.’
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Greenport Boskoop 2022 in beeld

BBL Hoveniersopleiding van start gegaan in Boskoop 

From Boskoopkavel op de Floriade

Zeventien boomkwekers uit Canada en Italië op bezoek
in Boskoop.

Project Tuinbouw Battle, groepen 7 en 8 maken kennis met de boomkwekerij

Andries Middag met opvolger Teun Biemond

College op bezoek op de Floriade

Nationale boomfeestdag in Boskoop



Alliantie Beter Bereikbaar Boskoop

Beter Bereikbaar Boskoop Alliantie
Goede bereikbaarheid van het gebied en ontsluiting van de bedrijven zijn essentieel voor 
een gezonde economische ontwikkeling van ons sierteeltcluster. 
Het zijn primaire vestigingsvoorwaarden voor een florerende Greenport. 
Vanuit de Stichting Belangenbehartiging Greenport Boskoop (SBGB) wordt daarom veel 
tijd geïnvesteerd en inbreng geleverd om de bereikbaarheid binnen de Greenport te 
verbeteren. SBGB heeft frequent overleg met de lokale en regionale overheden om dit 
onderwerp op de agenda te krijgen en te houden.

Ruimte & Bereikbaarheid
Vanuit de Stichtingen Greenport Boskoop wordt veel tijd geïnvesteerd en 
inbreng geleverd om de bereikbaarheid binnen de Greenport te verbeteren.  
Structurele overleggen met de provincies en gemeenten om de ontsluiting
van het gebied op de agenda te krijgen en te houden.

De tijd dat planten met een schouw werden 
vervoerd ligt ver achter ons. Ook de tijd dat 
alles werd vervoerd met (motor)bakfietsen, 
bestelbusjes en kleine vrachtwagentjes ligt 
achter ons. Nu gaat het vervoer van produc-
ten vooral met vrachtwagens. Deze vracht-
wagens worden steeds groter en inmiddels 
zijn het hele grote opleggers die regio 
Boskoop in en uit rijden. Deze schaalvergro-
ting maakt dat er minder vervoerbewegingen 
hoeven plaatsvinden en dat er CO2 wordt 
bespaard. Tegelijk vergt dit een zodanige 
weginrichting en onstluiting dat bedrijven 
bereikbaar blijven. 

Aantrekkelijk handelscluster
We zijn een internationaal productie- en 
handelsgebied en vrachtwagens moeten 
goed door het gebied kunnen manouvreren 
om een aantrekkelijk handelscluster te 
blijven. 
SBGB zet zich in om te voorkomen dat onze 
regio dichtslibt en daarmee de functie van 
greenport wordt uitgehold. ,,Dit zijn uiterst 
kostbare, langdurige en moeizame proces-
sen, met veel verschillende belangen en 
belanghebbenden”, zegt voorzitter Michiel 
Gerritsen. 

Bodengravenboog stevig op agenda
De Bodengravenboog en Verlengde Bent-
woudlaan zijn twee zaken die in 2022 weer 
hoger op de politieke agenda zijn gekomen. 
Eind november 2022 heeft SBGB samen met 
andere partijen een brandbrief gestuurd 
naar de Tweede Kamer om de Bodengraven-
boog weer stevig op de agenda te krijgen van 
het Rijk. 

Nieuwe op- en afritten tussen N11 en A12 
van en naar Gouda moeten de ontsluiting 
van de gehele regio, Boskoop incluis, verbe-
teren.

Politiek aan zet
Maar de Bodegravenboog en Verlengde 
Bentwoudlaan lossen de grootste verkeers-
problematiek in het hart van onze Greenport 
niet op; de Oost-West verbinding over de 
Zijde en hefbrug.
Volgens Gerritsen ‘een welhaast oeverloze 
discussie’. Tal van varianten zijn en worden 
onderzocht, maar vallen om uiteenlopende 
redenen telkens af. Daarom heeft SBGB in 
2022 de Beter Bereikbaar Boskoop Alliantie 
gevormd, samen met het Dorpsoverleg 
Boskoop en het regionale bedrijfsleven. Deze 
Alliantie ijvert voor een snelle doorbraak van 
de besluitvorming over een tweede oeverver-
binding bij Boskoop. Zij heeft ook een alter-
natieve variant voor deze oeververbinding 
uitgewerkt, op de grens van Boskoop en 
Waddinxveen. Het is nu aan de politiek om 
besluiten te nemen.
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in het jaar naar de Greenport. ,,Deze leerlin-
gen hebben de groene richting gekozen, 
maar het grootste deel heeft nog nooit een 
kwekerij van binnen gezien”, zegt Van Tilburg. 
,,Na het bezoek waren ze zichtbaar enthousi-
aster dan daarvoor”, lacht Van Tilburg. ,,Het 
gaat meer leven na zo’n bezoek.” De planten-
robot Harvey bij de Jong Plant, het wijder 
zetten van planten met een heftruckvork, de 
duurzame innovaties bij kwekerij Buitenhuis 
zijn totaal nieuw voor veel leerlingen. ,,Eén 
leerling wilde meteen een stage doen in de 
Greenport na een bedrijfsbezoek. Dat is 
natuurlijk fantastisch, dan zijn ze innerlijk 
gemotiveerd om aan de slag te gaan.” Die 
innerlijke motivatie herkent ook Stolwijk bij 
veel van zijn leerlingen. 

Boskoop Werkt
Zoveel mogelijk activiteiten en gelegenheden 
worden benut om werken in de Greenport 
onder de aandacht te brengen. Onbekend 
maakt onbemind. Dus in de spotlights 
ermee.
De vacaturewand is inmiddels een beproefd 
concept wat de aandacht trekt. Het initiatief 
is ontstaan bij Open Kwekerijdag. Ook bij 
andere gelegenheden, zoals de banenmarkt 
in Alphen aan den Rijn, wordt de vacature-
wand gepresenteerd. ,,De vacaturewand 
trekt altijd aandacht”, zegt Bianca de Jong, zij 
is initiatiefnemer van de vacaturewand. ,,Het 
is de geweldige combinatie van het bezoeken 
van de kwekerijen, het zien van de diversiteit 
aan vacatures en functies én het persoonlijke 
gesprek wat je kan voeren met de persoon 

op het carrièreplein waar de vacaturewand 
hangt. Dit zorgt dat voor een levende beeld-
vorming bij de vacatures.” En met resultaat, 
want meerdere vacatures zijn op deze 
manier ingevuld. Zo ontstond het idee voor 
platform Boskoopwerkt.nl. Waar die beleving 
door middel van filmpjes en foto’s ook moet 
worden ervaren. Met ondermeer financiering 
uit het coronaherstelfonds van de gemeente 
Alphen aan den Rijn is in 2022 het platform 
met succes gelanceerd. Een jaar later is er 
nog altijd een stijgend bereik onder potentië-
le kandidaten en zijn diverse vacatures 
ingevuld. Een mooi resultaat gezien de huidi-
ge krappe arbeidsmarkt.  In 2023 zal de 
financiering van de gemeente ophouden en 
wordt gewerkt aan de zelfvoorzienendheid 
van het platform. 

Robotisering
Ondanks alle inspanningen van heel veel 
mensen, bedrijven en organisaties  om de 
instroom te vergroten is er nog steeds een 
tekort. Met name in de afleverpiek, en dat zal 
naar verwachting de komende jaren niet 
anders zijn. Voor de toekomstbestendigheid 
van onze Greenport is het dan ook van 
belang om te kijken naar robotisering van 
bedrijfsprocessen. In 2022 is de samenwer-
king gezocht met Robohouse Delft. Met een 
groepje ondernemers wordt samen met 
Robohouse ingezoomd op de processen in 
de voorjaarsdrukte. Dit is in 2023 voortgezet 
en zal een eerste aanzet zijn voor het uitrol-
len van een groter programma op dit thema. 

Bedrijven zetten deuren 
open voor onderwijs
Met de start van het nieuwe schooljaar mochten de studenten er ook weer op uit. Geen 
beperkende Covid-maatregelen meer. Bedrijven worden weer bezocht en opdrachten 
buiten gedaan. Het aanplanten van de from Boskoop Floriadekavel onder leiding van 
hoveniersbedrijf M. van der Spek Groep was wel echt het hoogtepunt.

Docent Peet Stolwijk is blij met de nauwe  
samenwerking met het bedrijfsleven: ,,Bedrij-
ven zetten hun deuren altijd wagenwijd open 
om leerlingen te ontvangen voor een 
bedrijfsbezoek.” Sinds het nieuwe schooljaar 
is de onderwijslocatie zelfs op een bedrijf. 
Vitelia Agrocultuur heeft een ruimte beschik-
baar gesteld voor de opleiding. Het groene 
onderwijs groeit in Boskoop. Meer jongeren 
kiezen voor het groene vmbo onderwijs van 
Yuverta en de mbo Hoveniersopleiding is 
erbij gekomen. ,,Mooi dat wij zo een steentje 
kunnen bijdrage aan het opleiden van jonge-
ren voor de sector”, zegt bedrijfsleider Nico 
van der Smit. ,,En daarbij brengt het ook nog 
gezellige reuring op de lesdag.”

Brancheopleiding
Begin 2023 hebben ook de eerste leerlingen 
van de Brancheopleiding Boomteelt hun 
diploma op zak. Stolwijk is heel enthousiast 
over de opleiding. ,,Ik zie dat jonge mensen, 
veelal ingestroomd vanuit een andere sector, 
enorm gemotiveerd zijn om zich verder te 
ontwikkelen. Zij hebben ambities om door te 
groeien binnen het bedrijf. Deze opleiding 
geeft ze de nodige vakkennis die nodig is om 

door te ontwikkelen.” Na de opleiding Boom-
teelt is er de mogelijkheid om verder te gaan 
met de Brancheopleiding Bedrijfsleider. 

Instroom vergroten
Toch uit Stolwijk ook zijn bezorgdheid: ,,De 
groepsgroote stabiel houden is echt een 
zorg. Dit is een landelijke trend, het aantal 
mbo leerlingen neemt af. Maar in de pratijk 
komt het voortbestaan van de opleiding 
onder druk te staan bij een dalend aantal 
leerlingen.” Dat in de regio het groene vmbo 
juist groeit, tegen de landelijke trend in, moet 
daarom als een kans met beide handen 
worden aangegrepen. Jongeren op het vmbo 
enthousiast maken voor de sector staat hoog 
op de Human Capital Agenda. ,,Dat doe je 
niet in één bedrijfsbezoek”, zegt Anja van 
Tilburg, projectleider Onderwijs & Arbeids-
markt Greenport Boskoop. ,,Dit vraagt een 
gerichte aanpak en goede samenwerking 
met het onderwijs. Meerdere keren een leuk 
en interactief programma verzorgen op 
diverse bedrijven gedurende hun opleiding. 
En dit het liefst integreren in de schoolagen-
da.” Zo komen de leerlingen van Praktijk-
school Groene Hart nu meerdere momenten 

 ‘Ik zie dat jonge mensen vanuit de opleiding 
de ondernemers van de toekomst willen zijn.’

Onderwijs & Arbeidsmarkt
Er gebeurt heel veel op Onderwijs & Arbeidsmarkt in de Greenport. Inmiddels is er hard 
gewerkt aan een Human Capital Agenda voor de Greenport. Diverse partijen, 
de Greenport, onderwijsinstellingen, de gemeente, Talentboom, UWV, Rijnvicus, werken 
nu allemaal aan dezelfde agenda. Met hetzelfde doel: instroom vergroten en faciliteren 
om te blijven leren en ontwikkelen. Er is dit jaar nog een pijler bijgekomen: robotisering.
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in het jaar naar de Greenport. ,,Deze leerlin-
gen hebben de groene richting gekozen, 
maar het grootste deel heeft nog nooit een 
kwekerij van binnen gezien”, zegt Van Tilburg. 
,,Na het bezoek waren ze zichtbaar enthousi-
aster dan daarvoor”, lacht Van Tilburg. ,,Het 
gaat meer leven na zo’n bezoek.” De planten-
robot Harvey bij de Jong Plant, het wijder 
zetten van planten met een heftruckvork, de 
duurzame innovaties bij kwekerij Buitenhuis 
zijn totaal nieuw voor veel leerlingen. ,,Eén 
leerling wilde meteen een stage doen in de 
Greenport na een bedrijfsbezoek. Dat is 
natuurlijk fantastisch, dan zijn ze innerlijk 
gemotiveerd om aan de slag te gaan.” Die 
innerlijke motivatie herkent ook Stolwijk bij 
veel van zijn leerlingen. 

Boskoop Werkt
Zoveel mogelijk activiteiten en gelegenheden 
worden benut om werken in de Greenport 
onder de aandacht te brengen. Onbekend 
maakt onbemind. Dus in de spotlights 
ermee.
De vacaturewand is inmiddels een beproefd 
concept wat de aandacht trekt. Het initiatief 
is ontstaan bij Open Kwekerijdag. Ook bij 
andere gelegenheden, zoals de banenmarkt 
in Alphen aan den Rijn, wordt de vacature-
wand gepresenteerd. ,,De vacaturewand 
trekt altijd aandacht”, zegt Bianca de Jong, zij 
is initiatiefnemer van de vacaturewand. ,,Het 
is de geweldige combinatie van het bezoeken 
van de kwekerijen, het zien van de diversiteit 
aan vacatures en functies én het persoonlijke 
gesprek wat je kan voeren met de persoon 

op het carrièreplein waar de vacaturewand 
hangt. Dit zorgt dat voor een levende beeld-
vorming bij de vacatures.” En met resultaat, 
want meerdere vacatures zijn op deze 
manier ingevuld. Zo ontstond het idee voor 
platform Boskoopwerkt.nl. Waar die beleving 
door middel van filmpjes en foto’s ook moet 
worden ervaren. Met ondermeer financiering 
uit het coronaherstelfonds van de gemeente 
Alphen aan den Rijn is in 2022 het platform 
met succes gelanceerd. Een jaar later is er 
nog altijd een stijgend bereik onder potentië-
le kandidaten en zijn diverse vacatures 
ingevuld. Een mooi resultaat gezien de huidi-
ge krappe arbeidsmarkt.  In 2023 zal de 
financiering van de gemeente ophouden en 
wordt gewerkt aan de zelfvoorzienendheid 
van het platform. 

Robotisering
Ondanks alle inspanningen van heel veel 
mensen, bedrijven en organisaties  om de 
instroom te vergroten is er nog steeds een 
tekort. Met name in de afleverpiek, en dat zal 
naar verwachting de komende jaren niet 
anders zijn. Voor de toekomstbestendigheid 
van onze Greenport is het dan ook van 
belang om te kijken naar robotisering van 
bedrijfsprocessen. In 2022 is de samenwer-
king gezocht met Robohouse Delft. Met een 
groepje ondernemers wordt samen met 
Robohouse ingezoomd op de processen in 
de voorjaarsdrukte. Dit is in 2023 voortgezet 
en zal een eerste aanzet zijn voor het uitrol-
len van een groter programma op dit thema. 

Docent Peet Stolwijk is blij met de nauwe  
samenwerking met het bedrijfsleven: ,,Bedrij-
ven zetten hun deuren altijd wagenwijd open 
om leerlingen te ontvangen voor een 
bedrijfsbezoek.” Sinds het nieuwe schooljaar 
is de onderwijslocatie zelfs op een bedrijf. 
Vitelia Agrocultuur heeft een ruimte beschik-
baar gesteld voor de opleiding. Het groene 
onderwijs groeit in Boskoop. Meer jongeren 
kiezen voor het groene vmbo onderwijs van 
Yuverta en de mbo Hoveniersopleiding is 
erbij gekomen. ,,Mooi dat wij zo een steentje 
kunnen bijdrage aan het opleiden van jonge-
ren voor de sector”, zegt bedrijfsleider Nico 
van der Smit. ,,En daarbij brengt het ook nog 
gezellige reuring op de lesdag.”

Brancheopleiding
Begin 2023 hebben ook de eerste leerlingen 
van de Brancheopleiding Boomteelt hun 
diploma op zak. Stolwijk is heel enthousiast 
over de opleiding. ,,Ik zie dat jonge mensen, 
veelal ingestroomd vanuit een andere sector, 
enorm gemotiveerd zijn om zich verder te 
ontwikkelen. Zij hebben ambities om door te 
groeien binnen het bedrijf. Deze opleiding 
geeft ze de nodige vakkennis die nodig is om 

door te ontwikkelen.” Na de opleiding Boom-
teelt is er de mogelijkheid om verder te gaan 
met de Brancheopleiding Bedrijfsleider. 

Instroom vergroten
Toch uit Stolwijk ook zijn bezorgdheid: ,,De 
groepsgroote stabiel houden is echt een 
zorg. Dit is een landelijke trend, het aantal 
mbo leerlingen neemt af. Maar in de pratijk 
komt het voortbestaan van de opleiding 
onder druk te staan bij een dalend aantal 
leerlingen.” Dat in de regio het groene vmbo 
juist groeit, tegen de landelijke trend in, moet 
daarom als een kans met beide handen 
worden aangegrepen. Jongeren op het vmbo 
enthousiast maken voor de sector staat hoog 
op de Human Capital Agenda. ,,Dat doe je 
niet in één bedrijfsbezoek”, zegt Anja van 
Tilburg, projectleider Onderwijs & Arbeids-
markt Greenport Boskoop. ,,Dit vraagt een 
gerichte aanpak en goede samenwerking 
met het onderwijs. Meerdere keren een leuk 
en interactief programma verzorgen op 
diverse bedrijven gedurende hun opleiding. 
En dit het liefst integreren in de schoolagen-
da.” Zo komen de leerlingen van Praktijk-
school Groene Hart nu meerdere momenten 

Perennial Power vergroent het Stibosplein
Stichting Perennial Power, waarbij veel vaste plantenkwekers zijn aangesloten, is trots op 
de bijdrage aan het Stibosplein. Deze landelijke hub voor kwekers en exporteurs is al vele 
jaren een begrip. Het Stibosplein, genoemd naar de vroegere Stichting Boskoop Sierteelt, 
verhuisde in 2022 omdat meer ruimte nodig was. 

Veel kwekers van vaste planten (in het Engels: perennials) maken gebruik van de hub en 
hebben hun visitekaartje afgegeven bij de aankleding. Door Peter Verkade Landschapsar-
chitect uit Boskoop is een tuinontwerp gemaakt, wat is ingevuld met planten gedoneerd 
door Perennial Power. Met vaste planten en siergrassen is inmiddels een begin gemaakt 
met de vergroening van het plein.
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de lagen, hoe zit het met de zandfracties, 
leven er wormen in de grond?” 

De bodemdeskundige maakte een analyse 
en een aanvullend bodemadvies. Moerland: 
,,De coach heeft ons geadviseerd hoe we 
ontbrekende stoffen in de bodem kunnen 
aanvullen, zodat de verhoudingen van de 
grond weer in balans zijn. Welk soort bemes-
ting goed werkt in verhouding tot de 
bodemsamenstelling. Ook advies over een 
groenbemester, dus organische stoffen in de 
grond om de bodemstructuur te 
optimaliseren.”
Van Tol benadrukt de waarde van een gezon-
de bodem: ,,Met een betere bodemconditie 
krijg je sterkere planten en kun je gerichter 

 

René coacht kwekers:
‘Mijn advies is maatwerk’
Een goede bodem, gezonde gewassen en schoon water, dat is het streven van Land-
bouwportaal Rijnland. Kwekers die de kwaliteit van bodem en water willen verbete-
ren, kunnen een coach inschakelen en subsidie aanvragen. Zo kwam coach René van 
Tol langs bij Jan Venema en Jaco Moerland.

In Zuid-Holland wordt Landbouwportaal 
uitgevoerd door het Hoogheemraadschap 
van Rijnland. Onafhankelijke coaches geven 
kosteloos advies over betere bodem- en 
waterkwaliteit en verwijzen naar mogelijke 
subsidieregelingen. De dienstverlening richt 
zich, behalve op boeren en tuinders, ook op 
boomkwekers. Onderwerpen van coaching 
zijn duurzaam bodembeheer en gewasbe-
scherming, inclusief beheer en inrichting van 
percelen en oevers.

René van Tol (55) uit Hazerswoude-Dorp is 
werkzaam bij advies- en onderzoekcentrum 
Delphy en daarnaast actief als coach voor 
Landbouwportaal Rijnland. Na een interne 
opleiding, gericht op de onderwerpen van 
coaching en subsidiemogelijkheden, ging hij 
een jaar geleden aan de slag. ,,Het ultieme 
doel van het Landbouwportaal is verbeteren 
van de waterkwaliteit en daarvoor werk je 
ook aan de bodemkwaliteit”, legt de expert 
uit. ,,De waterkwaliteit wordt beïnvloed door 
fosfaten, stikstof en gewasbeschermingsmid-
delen die vanaf de kwekerij in bodem en 
oppervlaktewater terecht komen.”

Jan Venema (53), eigenaar van exportkweke-
rij W.S. Venema in Boskoop, meldde zich bij 
het Landbouwportaal met een vraag. En 
kreeg vervolgens Van Tol als coach toegewe-
zen. ,,Ik overwoog de aanschaf van een 
onkruidmachine en vroeg me af: wat vindt 
het Landbouwportaal daarvan? Ik wil bewust 
omgaan met gewasbescherming en gebruik 
maken van de geldende subsidieregeling. 
Maar ik wist niet zeker of ik voldeed aan de 
voorwaarden.”

Van Tol bracht een coachbezoek aan het 
bedrijf van Venema. ,,Jan wilde een driftarme 
LVS-machine aankopen, dus met laag volume 
spuiten met minder water en minder midde-

lengebruik. Ik kijk in zo’n geval altijd: past dit 
bij het bedrijf, gaat het daar goed werken? 
Het heeft geen zin om iets aan te schaffen 
met subsidie, wat vervolgens niet voldoet. 
Maar bij Jan zag het er goed uit.”

Ook Jaco Moerland (56) klopte aan bij het 
Landbouwportaal met een vraag. Hij is 
bedrijfsleider bij Boot & Dart in Boskoop. 
,,Onze afnemers vragen steeds vaker naar 
planten met minder chemie, dus minimaal 
gebruik van gewasbescherming en kunst-
mest. Zelf staan we ook heel positief tegen-
over plantgezondheid en een gezonde plant 
begint bij een gezonde bodem. Hoewel we 
zelf ook grondmonsters nemen, wilden we 
graag advies hoe we kunnen verbeteren.”

Van Tol vertelt dat grondkwaliteit erg kan 
variëren, ook op dezelfde kwekerij. ,,Soms zit 
er opeens een perceel tussen waar je planten 
ziet met groeiachterstand en mindere kwali-
teit. Het is goed om dan aanvullend onder-
zoek te doen.”

Bij Boot & Dart maakte de coach twee zoge-
naamde profielkuilen. ,,Ik maak dan gaten in 
de grond om het grondwater en het onver-
teerde veen te zien. Zo’n kuil is tussen 60 en 
80 centimeter diep.” Een profielkuil geeft veel 
informatie, legt Van Tol uit: ,,Het vertelt over 
het bodemleven, de beworteling, de water-
huishouding en de structuren. Zijn er storen-

en bewuster werken.” Het is wel van belang 
dat je als coach kennis hebt van de teelt, zegt 
de expert: ,,Het maakt verschil of er op een 
perceel Acer, Prunus of Buxus staat, om eens 
wat te noemen. Je moet de kenmerken van 
de gewassen kennen. 
Mijn advies is maatwerk.”

Meer informatie over het Landbouwportaal 
is te vinden op
www.landbouwportaalrijnland.nl.

Coach René van Tol (rechts) maakt een profielkuil 
bij Boot & Dart met bedrijfsleider Jaco Moerland 

(links), in het midden Jan Venema.

‘Met een betere 
bodemconditie krijg je 

sterkere planten en
kun je gerichter en
bewuster werken.’
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Partners Greenport Boskoop 
in gesprek: ‘Ontwikkelingen 
geven kansen’
Veel uitdagingen op je pad? Dan is het fijn om te kunnen profiteren van kennis en kunde 
van vertrouwde partners.  Voor Greenport Boskoop zijn dat LTO, Rabobank, Grant Thorn-
ton en Vitelia Agrocultuur. Al jarenlang goede businesspartners, die de sector een warm 
hart toedragen. Een ontmoeting in beeld.

De partners komen bij elkaar bij Vitelia Agro-
cultuur op het ITC Hazerswoude/Boskoop, 
waar bedrijfsleider Nico van der Smit de 
gastheer is. Aad Vollebregt is er namens LTO, 
Egbert Jan Blonk vanuit Grant Thornton. Arne 
Bac, vertegenwoordiger van Rabobank, kan 
niet live meepraten, maar haakt later aan. 

Als de koffie is ingeschonken, vertelt Volle-
bregt over het aankomende Landbouwak-
koord, waarbij LTO aan de onderhandelings-
tafel zit. De brancheorganisatie is belangen-
behartiger van boeren, tuinders en kwekers. 
Vollebregt is voorzitter van LTO Bomen, 
Vaste Planten en Zomerbloemen. Ook is hij 
lid van het algemeen bestuur van Stichting 
Belangenbehartiging Greenport Boskoop. 
Wat vindt hij van de Boskoopse Greenport? 
,,Een heel belangrijke regio”, zegt Vollebregt. 
,,Als belangenbehartiger vervullen wij een 
landelijke rol, maar veel zaken die spelen 
rond het Landbouwakkoord zijn ook heel 
belangrijk voor de Greenport Boskoop. Er zijn 
veel uitdagingen: water, energie, ruimte, 
stikstof.”
Egbert Jan Blonk komt bij veel ondernemers 

in de Greenport aan tafel, vertelt hij. ,,Als 
accountantsorganisatie praten wij over de 
toekomst van bedrijven. Dat gaat over cijfers, 
over financieringen en investeringen, maar 
ook over innovaties, bedrijfsopvolging en 
toekomstbestendigheid.”

Blonk groeide zelf op als kwekerszoon in 
Boskoop. ,,Ik ken de sector ook van binnen-
uit. Wat ik tegenwoordig zie bij de bedrijven is 
enorm veel innovatie. Dat is noodzakelijk, 
maar ondernemers zijn er ook heel bewust 
en positief mee bezig.” Nico van der Smit 
herkent dit. ,,Alle ontwikkelingen geven ook 
veel kansen. Je kan denken in bedreigingen, 
maar ik zie liever kansen en mogelijkheden. 
En zo staan veel kwekers erin.”
 
LTO-man Vollebregt noemt de schijnbaar 
tegenstrijdige pijlers van de sector: aan de 
ene kant vakmanschap, aan de andere kant 
hightech. ,,Het is een uitdagende combinatie. 
Je kan veel automatiseren, maar niet alles. 
Het handwerk blijft, het ambacht is nog 
steeds belangrijk.”
Van der Smit vertelt dat Vitelia Agrocultuur 

tegenwoordig ook leslocatie van de Boskoop-
se boomteeltopleiding is. Die groeide uit haar 
jasje op de oude plek, waarna Vitelia lesruim-
te aanbod. ,,De jongeren gaan een dag per 
week naar school, de andere dagen werken 
ze op hun leerbedrijf. Het is heel leuk om hen 
hier over de vloer te hebben. Ik zie dat ze heel 
geïnteresseerd zijn in levend materiaal. Dat 
wij steeds meer biologie inzetten bij plaagbe-
strijding, dat boeit hen echt. Niet zomaar 
gewasbescherming, maar scouten, biologie 
inzetten, duurzame producten inzetten. Ik 
word daar heel enthousiast van.” 

Vollebregt denkt dat de groene sector veel 
jongeren kan trekken. ,,Als je impact wilt 
maken, voor natuur, klimaat en milieu, dan 
kan je in de boomkwekerij goed terecht. Je 
kunt je hier professioneel én als mens 
ontwikkelen.” Dat ervaart Van der Smit zelf 
ook: “Wij hebben een breed assortiment 
producten, maar advies en kennisontwikke-
ling is ook heel belangrijk. Ons streven is 100 
procent duurzaamheid, van groene gewasbe-
scherming, bodemgezondheid, weerbaar 
telen tot recyclebare potten. In de sierteelt is 
veel aandacht voor plasticreductie. Dat 
begint al met de kleur van de potten: grijze 
potten zijn goed te detecteren voor recycling, 
zwarte potten niet.”

Arne Bac van Rabobank herkent de tenden-
sen. ,,Bij ons als bank wordt dan vooral 
gedacht aan ondersteuning met bancaire 
producten, met financiering, maar we doen 
veel meer. We luisteren naar de behoeften 
van de ondernemers en bewegen met hen 
mee.”
Terughoudend met financieringen? Integen-

deel, zegt Bac. ,,We financieren circa 80 
procent van de sector, Wanneer wij met zo’n 
marktaandeel de financieringsrem erop 
zouden zetten, groeit zo’n sector niet. En we 
jagen innovaties aan: energietransitie, roboti-
sering, duurzaamheid, belangrijk voor 
toekomstbestendigheid. We stimuleren de 
beweging naar weerbare teelten via IPM, wat 
staat voor integrated pest management. 
Daarnaast adviseren we over economische 
ontwikkelingen en arbeidsmarkt. Want 
verduurzaming is heel belangrijk, maar er 
moet wel een verdienmodel voor de kwekers 
blijven.”

Waar alle partners het over eens zijn: jonge 
mensen binnenhalen is van enorm belang. 
Arne Bac is voorstander van een talentpro-
gramma, waarbij jongeren rouleren langs 
bedrijven. ,,Jong talent brengt eigen kennis 
mee, waar bedrijven van kunnen profiteren”, 
zegt Bac. ,,Durf dan ook eens met een andere 
blik te kijken naar je eigen bedrijfsvoering. 
Dat kan heel interessant zijn.” 

Ter afsluiting van het bezoek nodigt gastheer 
Nico van der Smit de partners uit voor een 
kleine rondleiding, waarbij ook de recycleba-
re potten worden bekeken. Egbert Jan Blonk 
roemt de enorme ontwikkeling van de 
sierteeltsector in de laatste twintig jaar. ,,Van 
een behoorlijk vervuilende industrie tot een 
innovatieve sector die alle grote vraagstuk-
ken voortvarend aanpakt.”

Foto Links: Egbert Jan Blonk (Grant Thornton), 
Aad Vollebregt (LTO) en Nico van der Smit (Vitelia 
Agrocultuur) bekijken recyclebare potten. 
Plasticreductie is een belangrijk thema in de 
Greenport Boskoop

Foto rechts: Arne Bac (Rabobank)26 27



Van de programmamanager 
Teun Biemond
Als programmamanager van Stichting Greenport Regio Boskoop (SGRB) is mijn
hoofdtaak het optimaal realiseren van de Economische Strategie Greenport Boskoop 
2025 (ESV 2025). Met alles wat daaraan dienstig is. Dat betekent, naast het nodige
vergaderen, mailen, bellen ook het initiëren, faciliteren, projectleiders werven en
aansturen en monitoren van projecten. En uiteraard helpen om de financiering
daarvan rond te krijgen.

Nu is de ESV geen statisch document. Het 
vraagt dat gedurende die vijf jaren ook alert 
gereageerd moet worden op veranderingen. 
Dat kan tot accentverschuivingen in de 
uitvoering van de ESV leiden. En soms zelfs 
tot meer dan dat. Dit jaarverslag laat zien 
waar we in 2022 met elkaar aan hebben 
gewerkt.

Voor 2023 en verder staan er ook veel zaken 
op de agenda. In 2022 hadden we een inhaal-
jaar. Tijdens de coronaperiode lagen sommi-
ge projecten stil, waardoor in 2022 (en een 
klein deel in 2023) nog extra budget beschik-
baar was. Dat betekent dat we ons weer 
meer gaan focussen op onze kerntaken: 
versterking van het boomteeltcluster van de 
regio Boskoop. 

Daarbij richt SGRB zich op zaken waar de 
maatschappelijke belangen (publiek) en 
regionale boomteelt belangen (privaat) 
elkaar raken. Het bevorderen van onderlinge 
beleidsmatige afstemming tussen de betrok-
ken overheden is een wezenlijke taak van 
SGRB. Concreet betekent dit doorgaan met 
de projecten waar we mee bezig zijn en die in 
de ESV staan geformuleerd. In dit jaar 
worden ook een aantal nieuwe projecten 
gestart:

• robotisering
• aanvragen van een Regiodeal, samen 

met de omliggende Greenports Duin- en 
Bollenstreek en Aalsmeer;

• opstarten van onze rol als gebiedspartij 
(regionale regiegroep) voor de uitvoering 
van het Nationaal Programma Landelijk 
Gebied (NPLG)

• opstellen van visies en uitvoeringspro-
gramma, alsook financiering vinden, 
voor de thema’s Water en Transport & 
Logistiek.

Met deze nieuwe projecten willen we berei-
ken dat we als SGRB structureel en substanti-
eel bij kunnen dragen aan het perspectief 
voor de regionale boomkwekerij. In de volle 
breedte. Zodat de boomkwekerij haar unieke 
waarde voor markt, maatschappij, klimaat en 
milieu verder kan ontwikkelen. En dat we niet 
alleen actueel met projecten op zaken in 
kunnen spelen, maar ook met gedegen 
langere termijn programma’s aan de dingen 
kunnen werken die er echt toe doen.

Een Regiodeal is hier ook specifiek voor 
bedoeld. Vanuit het thema ‘Brede maat-
schappelijke welvaart’ stelt het Rijk voor 
enkele jaren 50% cofinanciering (5-40 mln 
euro) beschikbaar, voor substantiële 
programma’s. Waarbij het uitdrukkelijk de 
bedoeling is dat dit geen projecten worden 
die na die paar jaar stoppen. De overige 50% 
kan zowel gefinancierd worden door regiona-
le overheden als door het bedrijfsleven. In de 
aanvraag willen we focussen op het thema 
‘arbeid’ en het thema ‘circulariteit’. Beide in 
brede zin.

‘Ik voel me een
bevoorrecht mens
dat ik daaraan
mag bijdragen.’

800 bomen worden in Boskoop geplant tijdens de Nationale Boomfeestdag
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Helaas hebben we in 2022 afscheid moeten nemen van onze 
gewaardeerd bestuurslid Sjaak Langeslag. Langeslag had als 
hoogheemraad Greenport Boskoop in zijn portefeuille en maakte
deel uit van het bestuur van Stichting Greenport Regio Boskoop. 

Hij was verantwoordelijk voor tal van maatregelen die door Rijnland 
zijn genomen en gesteund om onze Greenport meer klimaatbestendig 
te maken.  

Stichting Greenport Regio Boskoop
De SGRB werkt aan de versterking van de boomteeltsector in de regio Boskoop. Deze stichting is 
het overlegplatform tussen de overheden en het bedrijfsleven. De stichting maakt deel uit van 
Greenports Nederland. 

Bestuur
Anouk Noordermeer, wethouder gem. Alphen aan den Rijn (Voorzitter)
Dirk-Jan Knol, wethouder gem. Bodegraven-Reeuwijk (Penningmeester)
Albert Kerssies, wethouder gem. Waddinxveen
Sjaak Langeslag, Rijnland (overleden november 2022)
Kees Vermeulen, penningmeester SBGB
Michiel Gerritsen, voorzitter SBGB
Henk van der Smit, secretaris SBGB
Jan de Vries, SBGB
Eldert van der Spek, SBGB
Hanneke van Nistelrooij, adviseur namens Zuid-Holland

Stichting Belangenbehartiging Greenport Boskoop
De SBGB behartigt de belangen van de bedrijven in teelt, handel en dienstverlening binnen de 
boomkwekerij en is spreekbuis voor het boomkwekerijbedrijfsleven in de regio Boskoop

Dagelijks bestuur
Michiel Gerritsen, voorzitter
Jan de Bruin, portefeuillehouder Vaktechnische zaken
Henk van der Smit,  portefeuillehouder Beleid
Kees Vermeulen,  penningmeester
Jan de Vries 
Gerard Griffioen, tijdelijk DB lid
René van Tol, Delphy, adviserend lid

Algemeen bestuur
Jan Venema 
Ernst-Jan de Jong
Arie van Klaveren
Jeroen den Hengst
Gerard Griffioen
Arie Verhorst
Daan van der Wolf

Jos Straathof
Iwan Kleiweg
Arie-Jan Broere
Collin Rijkaart
Hans van Gemeren 
Aad Vollebregt
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